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ALGEMENE BESCHOUWINGEN BEGROTING 2018-2021 

 

 

Na ruim drieënhalf jaar ligt er nu een echt structureel sluitende begroting voor ons, waarbij 

geen greep meer gedaan hoeft te worden uit de algemene reserve. Terugkijkend naar de eerste 

begroting in 2015 constateren wij dat de financiële positie van de gemeente beter is dan wij 

toen konden bevroeden. 

Onze bewoners kijken natuurlijk naar hun woonlasten. Voor een gemiddeld huishouden 

blijven die nagenoeg gelijk aan die van vorig jaar. 

 

Hulde derhalve aan het college en het ambtelijke team! Bij onze VVD wethouder Ria Boere 

waren de financiën in goede handen, zo is maar weer gebleken. 

 

Er is geweldig veel werk verzet in de afgelopen raadsperiode. De begrotingen van de 

voormalige gemeenten moesten samengevoegd worden. Harmonisatie van allerlei tarieven 

waren aan de orde, met de nodige perikelen van dien, maar ook harmonisatie op allerlei 

andere beleidstermijnen. Terwijl we als nieuwe gemeente geconfronteerd werden met 

decentralisatie maatregelen, hoge kosten in het sociale domein en een haperende economie. 

Er stonden nog eens 70 projecten op stapel en we kregen een toenemend aantal statushouders 

te huisvesten. 

 

Natuurlijk zijn we er nog niet. De strategische visie van Prof. Riek Bakker geeft genoeg 

aanknopingspunten voor de toekomst van onze Krimpenerwaard en vormt een uitstekende 

basis voor een te ontwikkelen structuurvisie op (middel)lange termijn. 

Met het beleid dat het college en de raad in de afgelopen drieënhalf jaar heeft gevoerd is een 

stevig fundament daarvoor gelegd. 

Logischerwijze is in deze begroting niet gekozen om nu al nieuw beleid uit te zetten. Dat is 

zaak voor het nieuwe college en de nieuwe raad na de verkiezingen van maart 2018. 

 

De septembercirculaire is nog niet in de begroting verwerkt. Dat is jammer, maar wel 

begrijpelijk. Wellicht pakt het saldo voor 2018 en verder nog positiever uit! 

Al met al is de VVD zeer tevreden en we zullen dan ook instemmen met deze begroting. 

De schuldquote gaat geleidelijk structureel omlaag en ook de belastingcapaciteit gaat 

langzaam omlaag. Doel moet zijn om onder de 100% te komen: we moeten effectiever en 

beter zijn dan het gemiddelde in Nederland. 

 

De harmonisatie van de woonlasten is per 1 januari 2017 gereed. Helaas zijn ze hoger dan het 

landelijk gemiddelde: we staan nu op plaats 284 van de 388 gemeenten. Natuurlijk, door onze 

slappe bodem problematiek hebben we hoge rioleringslasten, waarin we ook nog eens 

kostendekkend willen zijn. En de bewoners hebben door het Diftar systeem een stukje van de 

kosten in eigen hand.  



In 2015 riepen wij bij de algemene beschouwingen het college op om in 2018 een 

vermindering van de lastendruk te realiseren. De jaarlijkse verhoging van de rioolheffing met 

€ 25 die in 2016 nog werd voorgesteld, is gelukkig van de baan.  

Maar voor de VVD blijven de hoge woonlasten een heikel punt, waarvoor we ook in de 

nieuwe raad aandacht zullen vragen. 

 

In deze beschouwingen willen wij nog nader ingaan op de verschillende programma´s. 

 

1. Samenleving 

Er staat dat er strikt wordt toegezien op de naleving van de leerplichtwet. Maar we lezen op 

blz. 64 dat een hoog percentage leerplichtigen ongeoorloofd verzuimd. Dat roept de vraag op 

waaraan dit is te wijten en hoe het zit met de controles. 

 

Inzetten op het stimuleren van sport en beweging vinden wij belangrijk in het kader van de 

volksgezondheid. Het percentage inwoners dat niet sport is in de KW echter beduidend hoger 

dan het landelijk gemiddelde. Een aantal sportverenigingen kampt met terugloop van het 

ledental. 

Dat baart ons zorgen. We hebben nu wel een nota sportbeleid, maar wat zijn de concrete 

plannen om sport en beweging te stimuleren? En dat terwijl het budget voor sport de komende 

jaren naar beneden is bijgesteld.  

En over volksgezondheid gesproken: waar is de aandacht voor goede en gezonde voeding, 

in het kader van school- en sportkantines ?  

 

De kosten van de bibliotheek bedragen ruim 1 miljoen. We zien dat de bibliotheken allerlei 

nevenactiviteiten organiseren. Ontmoetingsplekken en taallessen e.d. zijn op zich belangrijke 

zaken, maar horen die bij een bibliotheek? En veel mensen lezen tegenwoordig boeken via 

een E-reader Voor de VVD is het de vraag of in de toekomst de bibliotheek nog als echte 

basisvoorziening beschouwd moet worden. De kosten mogen wat ons betreft flink omlaag. 

 

Wij missen in dit programma informatie over de vluchtelingen/statushouders. De gemeente 

heeft een extra inspanning gedaan m.b.t. de huisvesting en begeleiding. Het betreft echter een 

projectmatige aanpak. De integratie van de statushouders verloopt niet thematisch en 

structureel. Bovendien stopt de projectaanpak in 2019 en het extra geld daarvoor van het rijk 

is dan ook op. Er is programma aansturing nodig, vinden wij. Daarom zullen wij dan ook een 

motie indienen. 

 

2. Jeugd en WMO 

De transities in het sociale domein waren en zijn een hele opgave. Jeugdzorg en alles wat 

daarbij hoort heeft in de afgelopen periode ruimschoots op de agenda gestaan. We zien een 

daling van de kosten, maar een toenemende zorgvraag. Als VVD vinden wij nog steeds dat er 

te veel instanties langs elkaar werken of elkaar overlappen. Ontschotten en strakke 

regievoering, roepen wij al jaren. Dat levert betere zorg tegen minder kosten. 

 

Wij constateren met tevredenheid dat de budgetten in het sociale domein voor de komende 

jaren naar beneden zijn bijgesteld. De VVD had hiertoe opgeroepen middels een motie. Er 

werd door het college steeds gesteld dat het om incidenteel mindere uitgaven ging, maar ze 

blijken nu toch structureel te zijn. Waarvan acte! 

 

 

 



3. Openbare Orde en Veiligheid 

Veiligheid is voor de VVD altijd een belangrijk item. De Krimpenerwaard is in het algemeen 

een veilige gemeente, al scoren we op een aantal gebieden (vernieling, beschadiging, 

geweldsmisdrijven, jongeren die naar Halt worden verwezen en voor de rechter komen) hoger 

dan het landelijk gemiddelde. Dat baart ons zorgen. De inzet vanuit bv. de politie mag niet 

verslappen en op gebied van handhaving mag er nog wel een tandje bij. 

 

De VVD is voorstander van buurtbemiddeling en de inzet van buurtcoördinatoren. In het 

kader van schoon, heel en veilig zijn er nu twee KVO´s in Bergambacht en één voor het 

centrum van Schoonhoven. Dankzij inspanning van alle betrokken organisaties. Dat verdient 

navolging in andere kernen. 

 

Er is geen coffeeshop in de KW. Maar er wordt wel gekweekt – regelmatig worden er 

hennepkwekerijen opgerold – en gedeald wordt er ook. De VVD vindt dat hier scherp beleid 

op moet worden gevoerd. 

 

4. Werk en Inkomen 

De gemeente heeft zich de afgelopen jaren de nodige moeite getroost om het aantal 

bijstandsgerechtigden terug te dringen. De economie trekt gelukkig aan. Maar extra 

inspanning blijft nodig om mensen weer aan het werk te krijgen. 

Met Promen wordt een nieuw samenwerkingsverband aangegaan in het kader van de 

participatiewet. Een prima oplossing voor alle betrokkenen, vinden wij. 

 

5. Economie, ondernemen en bedrijvigheid 

De gemeente voert hierin actief beleid en als VVD ondersteunen wij dat. De vele 

ondernemersverenigingen en -kringen weten elkaar steeds beter te vinden. Samenwerking en 

innovatie zijn sleutelwoorden voor een gezond bedrijfsleven, voor nu en de toekomst. 

Belangrijk voor het behoud van werkgelegenheid en dus ook om jongeren in de 

Krimpenerwaard te houden. Anders dreigt de vergrijzing nog verder toe te nemen! 

 

Regels en procedures moeten waar mogelijk korter en vereenvoudigd worden. Vermindering 

van regels met 20% was de afspraak! Graag horen wij van het college wat er op dit gebied is 

gedaan. 

 

Er is de intentie uitgesproken om tot MKB vriendelijkste gemeente verkozen te worden. 

Hoe staat het daarmee, zijn we op de goede weg? 

 

Er zijn inmiddels 2 bijeenkomsten geweest over collectieve financiering. Als VVD zijn wij 

voorstander van een ondernemersfonds zoals dat in gemeenten als Utrecht en Gouda bestaat 

en voorheen in Schoonhoven. Zoals het er nu naar uitziet zullen er naast de BIZ regelingen 

die er in Bergambacht zijn, in andere kernen ook BIZ regelingen ontstaan. Hopelijk wordt in 

de toekomst ingezien dat een vorm van collectieve financiering voor de hele Krimpenerwaard 

grote voordelen biedt, bv. om projecten als gebiedsmarketing te ondersteunen. 

 

Momenteel kent alleen de kern Schoonhoven een aantal koopzondagen. Vanuit de winkeliers 

en met name een aantal supermarkten groeit de wens om op zondag open te kunnen zijn. 

Elders in de regio om ons heen is die vrijheid er al, dan wel wordt daar discussie over 

gevoerd. 

De VVD vindt dat deze discussie ook in de Krimpenerwaard moet plaatsvinden. Wat ons 

betreft past die ook in het kernenbeleid. 



 

6. Ruimtelijke ordening, wonen en mobiliteit 

Al meermalen heeft de VVD aandacht gevraagd voor het terugdringen van het scheefwonen. 

Wij pleiten voor de bouw van goedkope koopwoningen, waardoor de doorstroming wordt 

bevorderd. Het succes van deze strategie is al bewezen, zie Thiendenland II. Startersleningen 

kunnen daarbij helpen. Het is bovendien een prima manier om jonge gezinnen in de 

Krimpenerwaard te houden. 

 

Bij de inleiding is al gesproken over de 70 projecten die begin 2015 nog op de lijst stonden. 

Het heeft even geduurd, maar voor het project Buiten de Veerpoort is de benodigde 

financiering rond. De raad stemde unaniem in met een bedrag van 1,7 miljoen. 

De VVD is blij dat het project nu doorgaat. Na realisering en een duidelijke bewegwijzering 

van de parkeergelegenheden aan de rand van de oude kern van Schoonhoven, wordt het tijd te 

gaan denken aan het autoluw maken van de binnenstad, een oude wens van de lokale VVD. 

 

De VVD maakt zich al een tijd hard voor een betere ontsluiting van de Krimpenerwaard aan 

de westzijde. Oplossing van de zg. Algera corridor staat hoog op onze agenda. Er hebben 

afgelopen jaar al een aantal gesprekken plaatsgevonden, maar wij dringen eropaan dat het 

nieuwe college en de nieuwe raad in 2018 de druk op met name de provincie en de 

rijksoverheid opvoeren.  

De Veerdienst Schoonhoven deed onlangs de suggestie om veerponten in te zetten. De moeite 

waard om serieus te onderzoeken. 

 

Trouwens, waarom staat de Veerdienst Schoonhoven niet bij dit programma vermeld als 

verbonden partij, maar bij programma recreatie en toerisme? 

 

Verder vragen wij ons af wat de stand van zaken is m.b.t. een eventuele 2e rotonde bij 

Stolwijk en of er zicht is op wanneer het stilgelegde rotondeproject bij het industrieterrein van 

Bergambacht opnieuw ter hand wordt genomen.  

Bij de beruchte kruising in Bergambacht met de N210 is nu een tweede oversteekplaats voor 

fietsers aangelegd. Maar er ligt nog steeds een plan voor een fietstunnel, waarvoor de 

toenmalige gemeenteraad had gevoteerd en waarvoor 3 miljoen is gereserveerd. Hoe staat het 

daar nu mee? 

 

En over verkeersveiligheid gesproken, die laat her en der te wensen over. Met name in 

Ouderkerk is er een gevaarlijke situatie ontstaan, waarbij recent een gewonde is gevallen.  

Wij zullen daarom een motie indienen. Tevens dringen wij aan op een beter 

handhavingsbeleid: er wordt in de kernen nog vaak te hard gereden. 

 

7. Duurzaamheid, infrastructuur en milieu 

Duurzame ontwikkeling van de leefomgeving en het versterken van de betrokkenheid daarbij 

is een belangrijke trend. Bedrijven in de Krimpenerwaard spelen daaropin: op 2 november 

vindt er een Waardzaam Symposium plaats. 

 

De invoering van het Diftar systeem voor afvalscheiding is een succes. In de praktijk blijken 

de grijsbakken gemiddeld niet 13 maar 11 maal aangeboden te worden. Goed voor het milieu 

en een kostenbesparing voor de inwoners. 

 

We willen geen hoge windturbines in de Krimpenerwaard. Maar op gebied van zonnepanelen 

kan meer bereikt worden. In Friesland loopt een project om asbestdaken van agrarische 



bouwwerken (melkvee boerderijen) te vervangen door zonnepanelen. Met subsidie van de 

provincie. Zoiets zouden we in de Krimpenerwaard ook kunnen doen. 

 

8. Recreatie en toerisme 

Er zijn afgelopen jaar stappen gezet om de drie verschillende organisaties, Uit in de 

Krimpenerwaard, Vlist Onderneemt en Zilverstad Marketing onder één paraplu te krijgen. 

Een ontwikkeling die wij toejuichen, want op blz. 49 staat wel een mooi promotieverhaal, 

maar in de praktijk is onze Krimpenerwaard en zelfs het hele Groene Hart nog nauwelijks 

bekend. Het lijkt een goede keus om in te zetten op zilver, kaas en water als speerpunten. 

 

Fiets-, wandel- en vaarroutes bieden kansen. Een waterbusverbinding vanuit Schoonhoven via 

een aantal opstapplaatsen naar Rotterdam en/of Kinderdijk eveneens. Het stimuleren van 

kleinschalige overnachtingsmogelijkheden vinden wij prima. Zolang dat niet leidt tot 

paracommerciële horeca activiteiten die ten koste gaan van onze reguliere horeca 

ondernemers. 

 

Toeristenbelasting ziet de VVD als doelbelasting, d.w.z. de opbrengsten dienen naar dit 

programma te gaan. 

 

9. Bestuur en dienstverlening 

Een kernpunt van de VVD is een kleine, maar krachtige overheid. En weg met overbodige 

regels.  

De fusie van de voormalige gemeenten had o.a. tot doel te besparen op de kosten van het 

ambtenarenapparaat. Qua bezetting lukte dat aardig. Maar voor 2018 en verder is de stijging 

van de lasten aanzienlijk hoger dan in de vorige begroting was opgenomen. Wij begrijpen de 

uitleg, maar vragen ons wel af waarom dit niet eerder was voorzien. 

 

De dienstverlening richting de bewoners is behoorlijk op orde. Maar een aantal zaken kunnen 

nog verbeterd worden. Zoals het mailverkeer en de vindbaarheid van de juiste info op de 

website. De wereld digitaliseert en de dienstverlening ook. Helaas blijft dat voor een aantal 

ouderen die geen internet hebben, een probleem. 

En over internet gesproken, een aantal delen van de Krimpenerwaard is nog steeds verstoken 

van snel internet via het glasvezelnetwerk.  

We zijn overigens benieuwd naar de uitkomsten van het lopende tevredenheidsonderzoek 

onder de inwoners. 

 

10. Financiën en algemene dekkingsmiddelen 

Daar kunnen we kort over zijn. De begroting is structureel sluitend, zonder een beroep te 

hoeven doen op de algemene reserve. Dat vinden wij een geweldige prestatie! 

De OZB opbrengst, door veel gemeenten als een melkkoe gezien, stijgt niet meer dan met 

inflatie. Daar stemmen wij mee in: belasten wat nodig is, niet wat mogelijk is. 

 

Vorig jaar vroegen wij om inzicht in de subsidiestromen. 

Daar hebben wij nu een overzicht van gekregen. Over de bibliotheek en de sport hebben wij 

het al gehad. Wij zien dat de musea, en met name het Zilvermuseum, 240.000 minder krijgen 

dan gevraagd. Wat is daarvoor de motivatie? 

Kunst is trouwens een ondergeschoven kindje in de Krimpenerwaard. Niet alleen wordt er 

32.000 minder subsidie verleend dan gevraagd, maar wij missen ook beleid op dit gebied. 

Terwijl we theaters hebben, toneelgroepen, kunstenaars-, zang- en dansverenigingen enz, nog 

los van de diverse musea, en heel veel vrijwilligers die alles draaiend houden.  



Wanneer kunnen we een nota kunst en cultuur tegemoet zien?   

 

Recent spraken we in de raad over de mogelijke verkoop van de aandelen Eneco. De VVD is 

en blijft voorstander van de verkoop. Een gemeente behoort geen aandeelhouder in een 

commerciële onderneming te zijn, de invloed op het beleid van Eneco m.b.t. duurzaamheid is 

vrijwel nihil en de kans is zeer groot dat wanneer Eneco door een andere energie gigant wordt 

overgenomen, er van dividenduitkeringen geen sprake meer is. Dus nu cashen, vinden wij! 

 

 Paragraaf lokale heffingen 

De rioolheffing, OZB en afvalstoffenheffing blijven nagenoeg gelijk t.o.v. 2017. Al blijven 

we daarmee, zoals in de inleiding gemeld, een dure gemeente. 

Het dekkingspercentage van de lijkbezorgingsrechten is gestegen naar 53 % tegen 38% vorig 

jaar. Een goede ontwikkeling. Op naar de 60%! 

 

Samenvatting: 

 

De VVD stemt in met de gepresenteerde begroting voor 2018-2021. 

Het meerjarenperspectief is aanzienlijk verbeterd. Wij vroegen vorig jaar om ombuigingen en 

strak de vinger aan de pols houden. Het resultaat is ernaar! 

Er blijven natuurlijk aandachtspunten over. Het onderhoud van de gebouwen in gemeentelijke 

eigendom vergt veel geld. De VVD vindt dat er spoed gemaakt moet worden met het afstoten 

van een aantal gebouwen. 

Het renoveren van oude bedrijventerreinen en het kansen bieden aan ondernemers om zich in 

de Krimpenerwaard te vestigen vragen om extra inspanningen. Met als doel het creëren van 

nieuwe banen, belangrijk voor de demografische ontwikkeling van onze Krimpenerwaard en 

het terugdringen van het aantal uitkeringsgerechtigden. 

Nieuwbouw van woningen is eveneens een uitdaging, zonder verstoring van ons alom 

geprezen groene landschap. 

En over groen gesproken: het groenonderhoud, een veelbesproken onderwerp de afgelopen 

twee jaar, zal aandacht blijven vergen. Net als de ontsluiting van onze Krimpenerwaard. 

En het terugdringen van de woonlasten. 

 

Kortom, we mogen niet achterover leunen: er is nog genoeg werk aan de winkel. De VVD zal 

daar graag aan meewerken! 

 

 

 

 Hieronder korte opsomming van de vragen en kwesties waarvoor de VVD aandacht vraagt: 

 

 Uitvoering leerplichtwet 

 Plannen om sport en beweging te stimuleren 

 Bibliotheekkosten 

 Integratie statushouders/programmatische aanpak i.p.v. projectmatige 

 KVO’s uitrollen over de gemeente 

 Regels verminderen met 20% 

 Koopzondagen beleid in de toekomst 

 Goedkope koopwoningen en startersleningen 

 Bereikbaarheid van de Krimpenerwaard, met name de Algera corridor 

 Rotondes Stolwijk en Bergambacht 

 Verkeersveiligheid en handhaving 



 Duurzame energie 

 Glasvezelnetwerk 

 Subsidies 

 Kunst- en cultuurbeleid 

 Gebouwen in gemeentelijk eigendom: kosten en afstoten 

 Groenonderhoud 

 Woonlasten 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 


